
Schriftelijke vragen ex. Art. 45 Toekomst schippersinternaat Zwolle

Geacht college,

Zwolle heeft een rijke geschiedenis met de scheepvaart door onder andere de centrale ligging aan diverse 
waterwegen en de handelsgeest van onze inwoners. Sinds de jaren 50 is er ook een schippersinternaat 
waar vele generaties zijn opgegroeid. In de loop van de jaren zijn de schippers en Zwolle ook door dit 
internaat meer en meer met elkaar verbonden geraakt. 

Ouders die werken op de binnenvaart vrezen voor sluiting van het Zwolse schippersinternaat. En hoewel 
onlangs is aangegeven dat locatie Zwolle voorlopig open kan blijven, blijft de vrees voor sluiting boven de 
markt hangen. Als er niet binnen 5 jaar een oplossing komt zal het openhouden van de locatie 
onbetaalbaar worden. Want door een trendmatige daling van het aantal kinderen staat het gebouw van 
opvanghuis Prinses Margriet al een aantal jaren voor een groot deel leeg. Het gebouw biedt plaats voor 
tweehonderd kinderen, maar er wonen er slechts veertig. De trendmatige daling zal doorzetten. Ouders 
zien kansen voor behoud van het internaat door leegstaande gebouwdelen een andere invulling te geven, 
bijvoorbeeld door plaats te bieden aan andere organisaties. Een andere optie is sloop en nieuwbouw op 
de huidige locatie of de bouw van een nieuw, kleinschaliger internaat op een andere locatie. Meerdere 
partijen hebben al interesse getoond voor (een van de ) bovenstaande opties.
De ouders hebben aangegeven een voorkeur te hebben voor een duurzame, toekomstbestendige 
oplossing. Middels meerder brieven heeft de oudervereniging hierover contact gezocht met het bestuur 
van de Stichting Meander (exploitant van het gebouw), maar die heeft hier niet op gereageerd. Waarop 
de ouders zich nu nadrukkelijk tot onze burgemeester en raad hebben gewend om hulp. 

Woningnood
In het licht van de Zwolse woningnood is het des te schrijnender dat een groot deel van het gebouw al 
jaren leeg staat, met prachtige voorzieningen als huiskamers, gaarkeuken en wasserette. Terwijl er vanuit 
de gebruikers geen bezwaar is medegebruikers te ontvangen in het gebouw. Er zelfs een wens is 
medegebruikers te vinden om de exploitatie gezond te houden. 

Alles overziend komen de fracties van het CDA, D66 en de CU tot de volgende vragen:

1. Deelt het college de mening van de indienende partijen dat we moeten proberen het 
schippersinternaat voor Zwolle te behouden?

2. Is het college zich bewust van de tijdsdruk die de ouders ervaren, zeker nu de locatie Lemmer 
sluit en de bewoners van die locatie op zoek gaan naar een nieuw thuis? 

3. Is het college het met de indienende partijen eens dat, gezien de krapte op de woningmarkt, er 
alles aan gedaan moet worden om langdurige leegstand van het pand waarin het 
schippersinternaat nu gevestigd is te voorkomen?

4. Welke mogelijkheden ziet het college om extra woonruimte in het pand waar het 
schippersinternaat nu gevestigd is te realiseren, bijvoorbeeld voor aandachtsgroepen?

5. Is het college bereid met de betrokken partijen, waaronder VWS en Stichting Meander, te 
verkennen op welke wijze beter invulling kan worden gegeven aan een volledige bezetting van 
het gebouw, c.q. de locatie?

6. Is het college bereid daarbij een duurzame en toekomstbestendige oplossing voor het 
schippersinternaat uitgangspunt te laten zijn? De huidige situatie is dat beslist niet. 

7. Is het college bereid het voortouw te nemen?  Indien niet, waarom niet?
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